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V letním dvojčísle jsme vám představili návesní rybník
na Ládví. Stará se o něj pan Pohořal, který jej pravidelně
čistí a udržuje břehový porost. Kromě ryb žije v tomto ryb-
níku už několik let želva, která zřejmě někomu utekla a oči-
vidně se jí zde dobře daří. Zajímavé je, že tady dokáže pře-
zimovat a podle posledních zpráv už v rybníku jsou želvy
dokonce tři. Tohle ale není ideální způsob, jak se zbavit
cizokrajné želvy, která už svého chovatele omrzela. Může
snadno narušit ekologickou rovnováhu v naší přírodě. 

A tento rybník znáte? Napovíme vám, že se jmenuje
Stádelský a najdete ho na samém okraji obce. Zkuste
vypátrat, kde v Kamenici leží. Těšíme se na vaše odpo-
vědi.

Poznej rybníky v Kamenici

Poděkování za projevenou soustrast k úmrtí pana Františka Lacka
Dovoluji si poděkovat všem, kteří se přišli naposledy rozloučit s naším tatínkem, manželem, dědečkem a strýcem,
panem Františkem Lackem. Děkujeme za květinové dary a projevy soustrasti. Tatínek větší část svého života pra-
coval ve Strojmetalu Kamenice. Byl dlouholetým členem hasičského sboru, spolupracoval s fotbalovým a hokejo-
vým klubem. Vždy byl veselý a nikdy na něm nebylo znát, že ho něco trápí, nebo bolí. Do poslední chvíle byl
velmi statečný a svou nemoc na sobě nedal znát.                dcera Věra s maminkou Věrou a vnučkou Terezkou

Hasiči se rozloučili s dlouholetým kolegou
20. srpna nás po těžké nemoci opustil dlouholetý kolega František Lacek. V řadách dobrovolných hasičů aktivně pra-
coval přes 20 let. Působil ve vedení sboru v Těptíně, v okresním sdružení hasičů Praha – východ a byl dlouholetým
starostou okrsku č.1 Kamenicko. 
Během své činnosti byl František oceněn mnoha vyznamenáními, včetně Medaile za zásluhy od Sdružení hasičů Čech, Moravy a Slez-
ska. Jako hlavního organizátora hasičských soutěží okrsku a okrskového dění vůbec jej budeme velice postrádat. Tyto organizační zále-
žitosti prozatím převzali členové okrsku č.1v čele s velitelem Lukášem Rajtrmanem. 
S šéfem našeho okrsku jsme se důstojně rozloučili čestnou stráží na jeho poslední cestě dne 26. srpna ve Strašnicích. 
Památku tohoto starosty okrsku si každoročně připomeneme putovním pohárem Františka Lacka, při okrskové hasičské soutěži.

Tomáš Růžička, starosta SDH Lojovice 

Vzpomínka na Františka Lacka
„Nestůjte u mého hrobu a neroňte slzy. Nejsem tam. Nespím, to zjistíte brzy.
Jsem tisíc větrů a všechno jejich vlání. Jsem jiskření stříbřitých sněžných plání.
Jsem sluneční svit na zralém obilí. Jsem podzimní déšť a všechno zaliji.
Když se probudíte do ranního ticha, já jsem ten čilý šum, co na nás svěže dýchá, zpěv ptáků, co v kruhu víří ve výškách.
Jsem hvězdy, co nocí září jako hvězdný prach. Nestůjte u mého hrobu a neroňte slzy.
Nejsem tam. Nespím, to zjistíte brzy.”
Frantu jsme měli rádi. Pro jeho přátelskost, bodrost, pracovitost. A ty jeho vtípky…  Skoro vždy měl dobrou náladu. Co ho pamatuji,
nakládal si toho na bedra až moc. Ve Strojmetalu, ve kterém pracoval neuvěřitelných 45 let, kromě práce technologa vedl odbory, v okre-
sním sdružení hasičů byl členem výkonného výboru a starostou okrsku č. 1 a ve Sportovním klubu Kamenice dělal mnoho let tajemníka.
Že hrál výborně hokej, vím jen z doslechu.  Vždy se snažil přispět k rozvoji sportu v Kamenici. Osud byl k Frantovi až příliš krutý a musel
jsem obdivovat jeho statečnost, s jakou překonával rodinné tragédie i svou nemoc. 
Budeš nám, Franto, moc chybět! Za SK Kamenice Jiří Petruška a Pavel Zítko

Foto na titulní straně Radovan Zítko
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Máme ve zvyku náš kraj pojímat v patriotickém smyslu jako mís-
to krásné a jistě všichni ti, kteří přijíždějí od Prahy přes vrch
Mandava/Křížka a rozvine se před nimi údolí Kamenického poto-
ka s vrcholky kopců, jimž vévodí hora Vlková, to dosvědčí. Kaž-
dému, kdo se tudy vrací k svému domovu tam dole, jistě srdce
poskočí radostí a dojetím. Je to krása a nádhera. 
Náš kraj častujeme mnohými jmény a přídomky, s nimiž se něja-
kým způsobem jeho obyvatelé identifikují, zvláště pak ti, pro něž
se kamenické údolí stalo novým domovem a postupně a pole-
houčku zde zapouštějí kořeny. A tak se i stalo, že se krajina zača-
la identifikovat s posledními majiteli kamenického, štiřínského,
velkopopovického a lojovického panství, tedy s rodinou baronů
Ringhofferů.
Zdá se, že to má vnitřní logiku, která se opírá o topografickou
(územní) a historickou identifikaci kraje. Jinými slovy toto
pojmenování usiluje o identifikaci a snaží se ji dostupnými pro-
středky uchopit. Máme tedy akce jako Pochod krajinou barona
Ringhoffera (stejně pojmenovanou naučnou stezku) a Den Hanu-
še Ringhoffera, které do kraje přitáhnou mnoho turistů z různých
koutů naší republiky a mimo jiné fungují jako místa setkávání
a potkávání místních. Až posud budiž chvála. Jenže stejně jako
mince má dvě strany, tak i tento pokus identifikovat se s krajinou
výhradně skrze jeden historický motiv (sic!) přináší ve svém
důsledku nejeden problém. 
Lze sledovat určité pokřivené chápání historie zdejšího kraje.
Takto to totiž vypadá, že kraj jako by před Ringhoffery neexisto-
val. Jak vždy překvapeným posluchačům a čtenářům dokládám,
kraj měl velmi podivuhodnou historii (bavíme se o době od 10. do
začátku 19. století) a mnohé zajímavé historické a kulturní osob-
nosti jím prošly ještě před tím, než kotláři Ringhofferové zakou-
pili kamenické mlýny. Píši-li o kotlářích, činím tak zcela vědomě,
neboť Ringhofferové byla tzv. průmyslnická šlechta rakouského

mocnářství (tedy nobilitovaná buržoazie), žádný starý šlechtický
rod (baronský titul získal František Ringhoffer až roku 1872).
Zdůrazňuji to zde spíše jako důležitou historickou skutečnost pro
poučení dnešním obyvatelům tohoto kraje. Na jiné historické
nesmysly a dezinterpretace se snažím pravidelně upozorňovat
v článcích, při přednáškách a komentovaných procházkách.
Bláhový člověk by tedy předpokládal, že když už se zde vytváří
tato identifikace s rodem Ringhofferů, že tak budou obyvatelé
Kamenice chránit i historické odkazy a památky s nimi spojené.
Jenže zde jsme u problému nejožehavějšího, v mnohém prozra-
zující licoměrnost naší současnosti. Dovolím si poukázat na
několik varovných příkladů za posledních pár let. V roce 1868
byla slavnostně otevřena nová škola v Kamenici a předminulý rok
byla bez vší slávy stržena a její torzo zcela přestavěno k nepo-
znání. V roce 1931 byla slavnostně zprovozněna trafostanice
v Olešovicích, jejíž výstavbu realizovala firma Ringhoffer a až do
rozkradení tam byly i části původního vybavení. Trafačka byla
letos bez větší pozornosti zbourána.
A dostáváme se k jádru problému. Na jedné straně až pozérské
a marketingové vynášení všeho, co je spojováno s Ringhoffery, na
druhé straně naprostá netečnost vůči jejich historickému odkazu.
Oba příklady dobře dokumentují, že i jakákoliv snaha osvětově
působit na veřejnost je jako kdyby hrách na stěnu házel. Možná
bych s havlíčkovskou a nerudovskou uštěpačností přidal i něco
o perlách. Nechť si to každý přebere dle svého.
Dnešní doba přeje ledasjakému barbarství a kulturní i myšlenko-
vé ignoranci. Nyní neželíme těchto ztrát a hájíme to pragmaticky,
ekonomicky, a nebudeme jich želit do té doby, než si uvědomíme,
že z těch starých časů už nic nezbylo. Přitom nejde o žádnou
nostalgii a staromilectví, nýbrž o pouhou snahu uchovat těch
posledních několik historických památek a stop historické konti-
nuity a o to, abychom krajinu barona Ringhoffera neměli
vyplundrovanou. Jan Pišna

ÚVODNÍK

VOLBY DO ZASTUPITELSTVA OBCE
V pátek 10. a v sobotu 11. října 2014 se budou konat volby do

Zastupitelstva obce Kamenice. Právo volit má občan obce, který ales-
poň druhý den voleb dosáhl 18 let, je v den voleb v obci přihlášen
k trvalému pobytu a je občanem ČR a také občan členského státu
Evropské unie, pokud požádal o zápis do dodatku stálého sezna-
mu voličů. 

Volební okrsky jsou shodné jako u předešlých voleb a volební
místnosti pro oba okrsky jsou v Kulturním domě v Olešovicích,
Ringhofferovo nám. 434.

Voličské průkazy se v případě voleb do zastupitelstev obcí
nevydávají.

Volič prokáže ve volební místnosti svou totožnost a státní občan-
ství ČR platným občanským průkazem nebo platným cestovním
pasem ČR. Cizinci prokazují svou totožnost průkazem o povolení
pobytu. Neprokáže-li volič svou totožnost a státní občanství výše
uvedenými doklady, nebude mu hlasování umožněno.

Hlasování voličů zapsaných ve zvláštních seznamech voličů
vedených zastupitelským nebo konzulárním úřadem ČR není při
volbách do zastupitelstev obcí možné. Volební právo mohou uplat-
nit pouze v případě, že předloží obecnímu úřadu potvrzení o vyškrt-
nutí ze zvláštního seznamu voličů příslušným zastupitelským úřa-
dem, popřípadě v den voleb okrskové volební komisi.

Do přenosné volební schránky může hlasovat volič, který se ze

závažných, zejména zdravotních důvodů, nemůže dostavit do voleb-
ní místnosti. Požádá obecní úřad (telefon 323 673 105, 313 034 883),
nebo v den voleb okrskovou volební komisi (telefon 733 683 134)
o možnost hlasovat do přenosné volební schránky.

Hlasovací lístek má v záhlaví uveden název obce a počet členů
zastupitelstva, který má být volen, v našem případě je to 15 členů.

Úprava hlasovacího lístku a způsob hlasování
- Označení křížkem před názvem volební strany je dán hlas

jedné volební straně a kandidátům této volební strany v pořadí dle
hlasovacího lístku

- Označení v rámečcích před jménem kandidátů pro kterého
hlasuje, a to z kterékoliv volební strany, nejvýše 15 kandidátů

- Oba způsoby lze kombinovat, a to tak, že lze označit křížkem
jednu volební stranu a dále v rámečku před jménem kandidáta dal-
ší kandidáty z ostatních volebních stran, pro které hlasuje. V tom-
to případě je dán hlas jednotlivě označeným kandidátům
a z označené volební strany je dán hlas podle pořadí na hlasova-
cím lístku pouze tolika kandidátům, kolik zbývá do 15 členů
zastupitelstva obce.

Každý volič hlasuje osobně, zastoupení není přípustné.
Obecní úřad Kamenice
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Úvodu jednání rady se zúčastnily paní Viera Zvoníčková
a Mgr. Lucie Moučková. Paní Zvoníčková seznámila radní
s grafickým návrhem Zpravodaje z Kamenice. Starosta podě-
koval paní Zvoníčkové za prezentaci a sdělil, že o nové gra-
fické podobě obecního měsíčníku se rozhodne po komunál-
ních volbách. 

Rada obce schválila a potvrdila:
� rozhodnutí výběrové komise vyhodnocení veřejné zakázky na

akci „Rekonstrukce střechy ZŠ“. Zvítězila firma Lerson s.r.o.,
Letohrad - Kunčice s nejnižší cenovou nabídkou.

� rozpočtové opatření č. 7 v roce 2014.
� uzavření příkazní smlouvy se společností Bohemia VZ, s.r.o na

přípravu a průběh veřejné zakázky malého rozsahu „Projekt
rekonstrukce parčíku ve Štiříně“. 

� smlouvu o zřízení věcného břemene- služebnosti mezi Obcí
Kamenice a ČEZ Distribuce, a.s.   Předmětem smlouvy je zří-
zení a vymezení věcného břemene – osobní služebnosti – zří-
zení umístění a provozování zařízení distribuční soustavy. Věc-
né břemeno se zřizuje k pozemku PK 638 v kat. území  Štiřín,
ve vlastnictví Obce Kamenice. 

� smlouvu o zřízení věcného břemene- služebnosti mezi Obcí
Kamenice a ČEZ Distribuce, a.s.

Předmětem smlouvy je zřízení a vymezení věcného břemene –
osobní služebnosti – zřízení umístění a provozování zařízení
distribuční soustavy. Věcné břemeno se zřizuje k pozemku
parc.č. 722/8  v kat. území Ládví, ve vlastnictví Obce Kame-
nice.

� \ceník za pronájem zasedací místnosti obecního úřadu takto:
do 3 hodin – 100 Kč/ 1 hod.;  za každou další hodinu 50 Kč
s účinností od 1. 9. 2014.

� žádost L. K., Kamenice o přidělení obecního nájemního bytu
č. 1 v Truhlářské 855 od 1. 9. 2014 do 31.12.2014. 

� výběr zhotovitele na rekonstrukci ulic Lísková a Ke Skále, kde
nejnižší nabídky podala firma ZBA GeoTech, s.r.o. 

� projednala žádost ZŠ Kamenice a schvaluje účast ZŠ v part-
nerském projektu „Dotkněte se inspirace“ v rámci kterého
bude čerpána dotace z Operačního programu Vzdělávání pro
konkurenceschopnost.

Rada obce neschválila:

� rekonstrukci části objízdné komunikace pro autobusy za obec-
ním úřadem.

Ze zasedání Rady obce Kamenice dne 18. srpna 2014

Z jednání zastupitelstva obce dne 10. září 2014
1. Starosta seznámil přítomné s připravovanými a probíhajícími

investičními pracemi:
� Oprava ulice Lískové a Ke Skále (tato financována se spoluú-

častí občanů).
� Koncem měsíce se začne budovat kruhový objezd na křižovat-

ce Těptín – Čakovice.
� Je vybrán zhotovitel části chodníku ve Všedobrovicích – začne

jeho realizace.
�Vodorovné značení na parkovišti před KD.
� Pokračují práce na povodňových škodách.
� Dokončuje se projekt na nástavbu školy.
� Dokončuje se projekt na zateplení kulturního domu, obecního

úřadu a hasičárny v Těptíně.
� Opravuje se krytina na budově školy.
� Pokračuje se v přípravě na vybudování chodníku v Jednosměr-

né ulici – před vydáním stavebního povolení.
� Je vybraný zhotovitel opravy kanalizace na Sídlišti I a Sídlišti II.
� Revitalizuje se alej v Jednosměrné ulici a pokračovat se bude

kaštanovou alejí směrem na Těptín.

2. Zastupitelé schválili rozpočtové opatření  č. 8 v roce 2014
a potvrdili rozhodnutí rady o odkoupení vybavení restaurace.

3. Manželé Zimmelovi seznámili přítomné s projektem, kvůli kte-
rému chtějí změnit v územním plánu pozemek ze současného
území rekreace a bydlení na plochu veřejného vybavení. Zim-
melovi úspěšně provozují na území obce Kamenice lesní školku
Devětsil a do budoucna by rádi pokračovali malotřídní základní
školou ve stejném stylu výchovy a výuky. Za tímto účelem jed-
nají o koupi pozemků a následné změně územního plánu. Po
upřesňujících dotazech přijalo zastupitelstvo tato usnesení

Zastupitelstvo obce Kamenice schválilo: 
� pořízení změny ÚP č. 4 obce Kamenice v souladu s § 6 odst. 5

písm. A) a § 44 písm. D) zákona č. 183/2006 Sb. O územním
plánování a stavebním řádu (stavební zákon), ve znění pozděj-

ších předpisů (dále jen „stavební zákon“), na výhradní návrh V.
F. a H. Š., vlastníků pozemků parc. č. 705/6, 708/2 a st. 196, k.
ú. Těptín, podaný podle § 46 odst. 1 stavebního zákona na
Obecní úřad Kamenice dne 9. září 2014. Důvodem dílčí změny
č. 4 ÚPO Kamenice je změna využití urbanizované plochy
předmětných pozemků ze současného polyfunkčního území
rekreace a bydlení na monofunkční plochu veřejného vybavení
pro založení a provoz Základní školy Devětsil.

� Uzavření trojstranné smlouvy podle § 6 odst. 6 písm. B) sta-
vebního zákona na pořízení a zhotovení změny č. 4 ÚPO
Kamenice mezi obcí Kamenice, společností PRISVICH, s.r.o.,
IČ 27101053, oprávněnou k výkonu územně plánovací činnos-
ti podle § 24 odst. 1 stavebního zákona, jako výkonným poři-
zovatelem a zhotovitelem změny č. 4, a fyzickými osobami
V. F. a H. Š., kteří jako navrhovatelé uhradí veškeré náklady
spojené s pořízením a zhotovením změny č. 4 ÚPO Kamenice
přímo společnosti PRISVICH, s.r.o.

Zastupitelé pověřili starostu obce Ing. Pavla Čermáka k tomu, aby
spolupracoval s pořizovatelem změny č. 4 ÚPO Kamenice jako
„určený zastupitel“ ve smyslu § 47 a násl. stavebního zákona.

4. Majetkové otázky

� Zastupitelstvo obce Kamenice souhlasí s ponecháním pozemků
parc. č. 503/1 a parc.č . 503/2 v kat. území Štiřín v majetku
obce Kamenice. 

� Pan M. K., Vestec požádal obec o odkoupení pozemku parc.
číslo 84/2 v k. ú. Ládví – obecní cesta za účelem sjednocení,
zavezení a vyklizení pozemku a výstavby rodinného domu.

� Zastupitelé rozhodnutí odložili, už dříve proběhlo jednání
s panem K. a bylo přijato usnesení. Bude předloženo na příštím
jednání zastupitelstva.

� Zastupitelé souhlasili s odkoupením pozemku parc. č. 99/23
v k. ú. Ládví od paní M. P. a pana Ing. L. P., Praha za cenu 500
Kč za 1 m2 .

� Zastupitelé souhlasili s odkoupením pozemku parc. č. 99/24
v k. ú. Ládví od pana D. F., Praha za cenu 500 Kč za 1 m2. 
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� Zastupitelé schválili uzavření Smlouvy o zřízení služebnosti
inženýrské sítě – kanalizačního řadu – mezi obcí Kamenice
a vlastníky pozemků PZE 328/1, 328/2 a 328/3 vše v k. ú. Šti-
řín. 

� Zastupitelé pověřili radu obce k šetření, jak právně upravit stav
mezi Sportovním klubem Kamenice a obcí Kamenice tak, aby
sportovní areál mohl dlouhodobě využívat sportovní klub a nic
mu nebránilo ve vyžívání dotací

6. Ostatní:
Na jednání z pléna zazněl nesouhlas se záměrem pana Ing. M. H.,
Strančice, vystavět na pozemku parc. č. 725/18 v k.ú. Těptín byto-
vý dům. Pan starosta prošetří a podá zprávu.

Jednání zastupitelstva proběhlo v tomto složení naposledy, staros-
ta poděkoval všem zastupitelům za odvedenou práci, popřál jim
hodně úspěchů v osobním i v pracovním životě.

Náměstí Kamenice
Obec Kamenice má za sebou první fázi hledání nové

podoby náměstí. Byla to dobrá zkušenost, z které vyplynu-
la hlavně otázka, jak k řešení náměstí přistoupit komplexně.
V rámci posuzování tří protichůdných návrhů se většina
diskuzí a jednání vedla v rovině, jak se nám předložené
návrhy líbí z estetické stránky. Neřešilo se příliš, co prostor
náměstí doopravdy pro obec znamená, jaké má možnosti
a jak ho chceme užívat. Ponaučení je především v tom, že
bychom se neměli hned bavit, jaká bude na náměstí fontána
či dlažba, ale co od náměstí - společného prostoru obce oče-
káváme.

V posledních měsících se snažíme vyzkoušet pro náměs-
tí nové funkce. Upravili jsme plochu parkoviště tak, aby zde
mohly vzniknout dočasně malé prodejny. Na trávnících
vznikají nové cestičky a lavičky.  Na náměstí se častěji
konají nové akce. Než dojde k rozhodnutí a zvolení nejlep-
ší varianty řešení, která nejspíš bude stát nemalé peníze,
hledáme s malým rozpočtem funkční prvky, které by
náměstí mělo obsahovat.  

Abychom dnešní situaci posunuli, navrhujeme vstoupit
do nové fáze, která bude kombinací komunitní práce a architektonické vyzvané soutěže. Cílem je dopracovat se skrze řadu diskuzí a v úzké
spolupráci s veřejností k nejvhodnějšímu řešení  - programu, funkci, kvalitám, potřebám, nákladnosti a v konečném důsledku i podobě nové-
ho náměstí.

Prvním krokem bude série veřejných debat o tématu náměstí jako takovém, s analýzou současných kvalit a negativ a se sběrem představ
obyvatel o tom, co by se na náměstí mělo odehrát. Bude uspořádáno několik prezentací, kulatých stolů a anket s obyvateli, které by v koneč-
ném důsledku vedly k definování zadání pro architektonickou soutěž. Poté budou veřejnou výzvou osloveni autorizovaní architekti, aby před-
ložili svá portfolia, a na základě jejích práce budou ve spolupráci s obyvateli Kamenice vybrána studia, která rozpracují a odevzdají své návr-
hy. Odborná nezávislá porota vybere nejlepší řešení náměstí s ohledem na požadavky veřejnosti a vyzve vítězný ateliér, aby rozpracoval svůj
návrh do dalších stupňů dokumentace. Současně se začne zajišťovat vyhledávání zdrojů a finančních možností na úpravu celého prostoru.
Proces přípravy zadání, komunikace s veřejností i výběr architektů bude spoluorganizován s CCEA – Centrem pro středoevropskou archi-
tekturu (www.ccea.cz), které se velmi osvědčilo v sousedních Psárech a Dolních Jirčanech. Pavel Čermák

cermak@obeckamenice.cz

PRÁVNÍ POMOC PRO OBYVATELE
Ve středu 24. 9. 2014 obec spustila zkušební
projekt základní právní pomoci pro obyvatele
Kamenice. Jedenkrát za 14 dní, v liché týdny,
vždy ve středu od 14:00 hodin do 16:00 hodin
bude v zasedací místnosti obecního úřadu pro
vás k dispozici právnička, která vám v limitova-

ném čase poskytne právní pomoc v nejrůznějších životních situa-
cích. Nejbližší  termíny:  8.10.2014 a 22.10.2014.

se směje, 
jak někteří majitelé velkých psů dokážou zamaskovat to, co
jejich pejsek vytvořil v Topolové ulici, přímo u naší branky! Holt
doba maškarních se blíží, asi trénují. Také máte pocit, že čím vět-
šího pejska a čím více titulů před jménem mají, tím méně po
sobě tito pejskaři uklízí? H. Boháčová

Veřejné oko 

Nově otevřená Restaurace a pizzerie
v Kulturním domě Kamenice 

Otevřeno denně 11 - 23 hod.
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Svoz nebezpečných odpadů v sobotu 11. 10. 2014 
1. Všedobrovice  místo zastávky – Vrbová u separačních nádob, čas příjezdu 8:00hod, nakládka 20 min

2. Štiřín místo zastávky – Šípková u  separačních nádob, čas příjezdu 8:25hod, nakládka 20 min.

3. Struhařov místo zastávky – Safírová u hotelu, čas příjezdu 8:50hod, nakládka 20 min.

4. Olešovice místo zastávky – Okružní u rybníčku, čas příjezdu 9:15hod, nakládka 20 min.

5. Nová Hospoda místo zastávky – Na Vyhlídce u dětského hřiště, čas příjezdu 9:40hod, nakládka 20 min.

6. Kamenice místo zastávky – Ringhofferovo náměstí, čas příjezdu 10:05hod., nakládka 20 min.

7. Skuheř místo zastávky – Krajní u rybníka, čas příjezdu 10:35hod, nakládka 20 min.

8. Těptín místo zastávky – Táhlá u kapličky, čas příjezdu 11:00hod, nakládka 20 min 

9. Ládví místo zastávky – Lovecká u prodejny, čas příjezdu 11:30hod, nakládka 20 min

10. Ládeves místo zastávky – u Vejmělků č.p. 251, čas příjezdu 11:55hod, nakládka 20 min

Chtěl bych Vás zároveň požádat o trpělivost při případném zdržení na některém předchozím stanovišti. 

Druhy nebezpečných odpadů a ostatních zařízení, které se budou odebírat od občanů:
olověné akumulátory, zářivky, staré léky, suché články, monočlánky, olejové filtry, oleje, odmašťovací přípravky, lepidla,
kyseliny, nádoby od barev, rozpouštědla, vývojky a ustalovače případně jiné

Nebude se odebírat železný šrot, znečištěné stavební materiály, lepenka a pneumatiky, lednice, televize a elektroodpad.

Luboš Žáček – odbor TS

Možnost likvidace
velkoobjemového odpadu

v neděli dne 12. října 2014 – ZDARMA 
Obec Kamenice ve spolupráci s firmou OBR, služby s.r.o. zajisti-

la možnost likvidovat bezplatně velkoobjemový odpad občanů ve
sběrném dvoře (za křižovatkou směrem na Týnec nad Sázavou).
V neděli 12. 10. 2014 od 8:00 hodin do 13:00 hodin velkoobjemo-
vý odpad od vás převezmou pracovníci sběrného dvora a pracovník

odboru technic-
kých služeb.

Do této kategorie
je zahrnován: starý
nábytek, koberce,
matrace, linolea,
textilie, boty, lyže,

sáňky, boby, kola,
dveře, WC, umyvadla,

plastové vany a ostatní.
Do velkoobjemového odpadu

nepatří: komunální odpad směsný
netříděný i tříděný, dále nebezpečný odpad,

elektrozařízení, odpad ze zeleně, stavební
sutě a pneumatiky. 

Velkoobjemový komunální odpad je druh komunálního odpadu
(většinou z domácností), který vzhledem ke svým rozměrům nebo
hmotnosti nelze odkládat do běžných sběrných nádob (80 - 1 100
dm3). 

OÚ Kamenice žádá o ohleduplnost občanů při odevzdávání toho-
to odpadu.

■ Dne 14. 9. 2014 kolem 2 hodiny ranní zatím neznámý pacha-
tel úmyslně zapálil v ulici Korunní kontejnery na separo-
vaný odpad.

� Dne 10. 9. 2014 mezi 14 a 19 hodinou došlo k vloupání do
vozidla, které bylo zaparkováno v ul. Na Stráni. Pachatel po
rozbití skleněné výplně okna odcizil ze sedadla spolujezdce
tašku s osobními doklady a větší finanční hotovostí. 

� K okradení seniora došlo v dopoledních hodinách dne 4. 9.
2014. Neznámá žena na ulici poblíž obchodního domu Billa
oslovila starší paní, která se vracela z nákupu. Vnutila ji svou
pomoc s nákupní taškou a pod záminkou, že potřebuje napsat
vzkaz kamarádce, ji doprovodila do bytu. Zde jí paní dala
papír na vzkaz a půjčila tužku. Následně tato žena odešla. Po
jejím odchodu bylo zjištěno, že s ní zmizela i pokladnička
s více jak 30 tisíci korunami. 

� Dne 10. 9. 2014 kolem 19:30 hodin bylo při silniční kontro-
le vozidla na ul. Pražská zjištěno, že řidič má správním orgá-
nem uložen zákaz řízení všech vozidel. Následovalo sdělení
podezření z přečinu maření výkonu úředního rozhodnutí. 

� Jízda pod vlivem návykové látky byla zjištěna dne 2. 9.
2014, kdy při silniční kontrole řidiče v ul. Ringhofferova
bylo prokázáno více jak 2 promile alkoholu v krvi. Bylo mu
sděleno podezření z přečinu ohrožení pod vlivem návykové
látky. npor. Josef Schůt

VÝZVA
Obec Kamenice vypisuje odměnu ve výši 10.000 Kč
tomu, kdo poskytne informaci k dopadení žháře
v oblasti Kamenice.
Policie ČR – Obvodní oddělení Kamenice, Nová Hospo-

da:  725 961 501, nebo 974 881 740
Hasičský záchranný sbor – ÚO Benešov:  950 891 145
Obec Kamenice: 313 034 884, 323 672 431, 313 034 885

Policie informuje
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UPOZORNĚNÍ
K ODSTRANĚNÍ STROMŮ

A JINÝCH POROSTŮ
ČEZ Distribuce a.s. vyzývá občany k odstranění a okleštění stromo-

ví a jiných porostů rostoucích pod vedením nízkého a vysokého
napětí, které svojí výškou ohrožují bezpečné a spolehlivé provozová-
ní zařízení distribuční soustavy v majetku společnosti ČEZ. Zásah
proveďte v období vegetačního klidu, tedy do 15. listopadu 2014.
Více informací na úřední desce obce Kamenice nebo na ww.cezdistri-
buce.cz.

Upozornění hygieniků
v souvislosti s epidemií Eboly

Cestování po světě je čím dále jednodušší. Bohužel nejen pro
člověka, ale i pro bakterie, viry, parazity atd. V souvislosti se šíře-
ním smrtelně nebezpečného viru Ebola vydala Hygienická stanice
hl. m. Prahy doporučení pro studenty po příjezdu ze západní Afri-
ky a Konga, tedy z oblastí výskytu horečky způsobené virem Ebo-
la.  

V současné době jsou hlášeny epidemie onemocnění vyvolaného
virem EBOLA, které postihují některé ze mě západní Afriky (Guinea,
Libérie, S ierra Leone, Nigérie) a Kongo. 

Co je Ebola: závažné infekční onemocnění, které více než v polo-
vině případů končí smrtí nemocného. 

Jak se přenáší: přenáší se přímým kontaktem s krví nebo s jinými
tělesnými tekutinami (například moč, sliny) od osoby nemocné Ebo-
lou (živé či zemřelé). Onemocnění se přenáší i pohlavním stykem s
osobou, která onemocnění prodělala a to i po 3 měsíce po vyléčení.
Nakazit se onemocněním Ebola lze i kontaktem s volně žijícími zvířa-
ty (opice, antilopy, netopýři). Onemocnění se nepřenáší vzduchem.
Doba od nákazy do propuknutí příznaků je 2 - 21 dní. 

Co dělat po návratu z rizikové oblasti: pokud cestujete z rizikové
oblasti, po dobu 21 dní sledujte svůj zdravotní stav. V případě jakého-
koliv horečnatého onemocnění, nevysvětlitelné únavy, bolesti svalů,
bolesti hlavy, bolesti v krku, průjmu, zvracení a následně krvácení je
třeba vyloučit podezření, že by se mohlo o toto onemocnění jednat.
Neopouštějte byt a kontaktujte ihned telefonicky svého ošetřujícího
lékaře, popřípadě zdravotnickou záchrannou službu na telefonním čís-
le 155. 

Obdobné chování a určitou opatrnost by si měl osvojit každý
cestovatel, který se vydává do rizikových oblastí - toto se netýká
jen Eboly, ale i jiných tzv. krvácivých horeček, které se mohou
vyskytovat v Africe, případně tropických oblastech Asie a Ameri-
ky.  MUDr. Hana Karasová 
zdroj:http://www.hygpraha.cz/files/Letak%20pro%20studenty_final_
CZ_09092014.pdf

Kácení havarijních kaštanů
V zájmu zajištění provozní bezpečnosti je nutné v podzimních

měsících provést pokácení havarijní jírovcové (kaštanové) aleje
mezi Kamenicí a Těptínem. 

Naprostá většina jírovců vykazuje přítomnost dutin s hniloba-
mi, které výrazně narušují jejich stabilitu. V korunách stromů se
nachází množství suchých větví, postupně dochází k odumírání
celých stromů a alej přestává plnit svoji základní funkci. Kromě
vlivu exhalací, zasolování a zhutňování povrchu zhoršuje zdravotní
stav jírovců také dlouhodobé napadení klíněnkou. Dále jírovce
hůře odolávají houbovým chorobám, které významně ovlivňují
zdravotní stav a stabilitu dřevin.

Tyto skutečnosti také vysvětlují, proč není na tomto stanovišti
obnova jírovců vhodná. Po projednání se zástupci Agentury ochrany
přírody a krajiny a Inspekce životního prostředí a také po konzulta-
cích s odborníky z oborů dendrologie a zahradní architektury, byl
jako náhrada za jírovec vybrán dub letní. 

Alej bude prodloužena až směrem do centra Kamenice, nové
exempláře dubů budou vysázeny do plochy podél plotu fotbalového
hřiště. Jako vzpomínka na jírovcovou alej budou vysázeny dva kusy
jírovce maďalu v blízkosti křížku u křižovatky směrem do Těptína.
Díky poskytnutým dotacím se podaří uskutečnit novou výsadbu
ihned v návaznosti na pokácení, tedy ještě na podzim letošního
roku. 

Budoucnost aleje je však do značné míry v rukou občanů – mladé
stromky jsou citlivé na vnější poranění a péče o mladou výsadbu je
náročná a dlouhodobá. Ale jsme přesvědčeni, že naprostá většina
obyvatel v Kamenici si stromů váží a má zájem na tom, aby se
vzrostlých stromů dočkali jejich děti a vnuci. 

Šárka Valášková, OÚ Kamenice
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Volby do obecního zastupitelstva 2014

Jak správně hlasovat v

Oproti volbám do parlamentu ČR mají komunální volby svá speci-
fika, což se mimo jiné projevuje i v tom, že je oslabena role strany
a klade se větší důraz na vazbu mezi voličem a jednotlivými kandidá-
ty. V komunálních volbách má každý volič fakticky tolik hlasů, kolik
je členů zastupitelstva v dané obci, konkrétně u nás v Kamenici má
každý volič 15 hlasů. Tyto hlasy je potom oprávněn libovolně přidě-
lovat kandidátům napříč stranami. To může být praktické v případě
voličů, kteří mají problém ztotožnit se s celou kandidátní listinou jed-
né politické strany nebo hnutí. V komunálních volbách v roce 2010
u nás v Kamenici byla volební účast 51,5%, kdy z celkového počtu
2 946 oprávněných voličů odevzdalo svůj hlas nakonec pouhých 1
517 voličů, kteří rozhodli o složení zastupitelstva obce. Z těchto sta-
tistických údajů potom vyplývá, že účast v komunálních volbách je
velmi důležitá a rozhoduje prakticky každý odevzdaný hlas.

Jak tedy hlasy ve volbách správně přidělit?
1. Volba kandidátky. Pokud nemáte problém se ztotožnit s celou

kandidátkou jedné strany nebo hnutí, pak ji označte křížkem ve čtve-
rečku před jejím názvem. Tím je dán hlas všem kandidátům této kan-
didátky, a to v pořadí, jaké sama strana navrhla. 

Označíte-li křížkem více volebních stran, hlasovací lístek je neplat-
ný! Správně vyplněný volební lístek pro tento případ viz. Obr 1.

2. Volba jednotlivých kandidátů. Další možností je označit kříž-

kem v rámečcích před jmény konkrétní osobnosti, a to z kterékoliv
kandidátky na hlasovacím lístku. Nejvýše je však možné takto ozna-
čit tolik kandidátů, kolik se volí členů zastupitelstva v dané obci, což
je uvedeno v záhlaví hlasovacího lístku.

Pokud tímto způsobem označíte více kandidátů, hlasovací lístek je
neplatný! Správně vyplněný volební lístek pro tento případ viz. Obr 2.

Může dojít k situaci, že volič není schopen si vybrat všech 15 kan-
didátů a to ani napříč stranami. Pak je možné označit křížkem nižší
počet kandidátů, než je počet členů zastupitelstva. V takovém přípa-
dě zbývající hlasy propadají. 

Správně vyplněný volební lístek pro tento případ viz. Obr 3.
3. Kombinace výše uvedených možností. Pokud někdo není

schopen vybrat všech 15 kandidátů a nechce, aby zbytek hlasů pro-
padl, může kromě zaškrtnutí určitého počtu kandidátů napříč strana-
mi označit křížkem ještě konkrétní kandidátku, jejíž kandidáti získa-
jí zbytek hlasů, a to podle jejich pořadí na hlasovacím lístku. 

Pokud by byla tímto způsobem označena více než jedna volební
strana nebo více než 15 kandidátů, je hlasovací lístek neplatný!
Správně vyplněný volební lístek pro tento případ viz. Obr 4.

Pro úplnost je třeba ještě doplnit, že hlasovací lístek může být
neplatný ještě z následujících důvodů: pokud volič neoznačí na hla-
sovacím lístku ani volební stranu, ani žádného kandidáta, dále pokud
hlasovací lístek nevloží do úřední obálky, pokud je hlasovací lístek
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v komunálních volbách?

přetržený nebo pokud vloží do úřední obálky více hlasovacích lístků
do téhož zastupitelstva.

Jak se hlasy sčítají a kdo bude zvolen?
1. Stanovení počtu hlasů pro každou kandidátní listinu. 
Počet hlasů pro jednotlivého kandidáta se stanoví jako součet hla-

sovacích lístků, na kterých byl označen křížkem před jeho jménem,
a dále těch hlasovacích lístků, kde na něho zbyly hlasy zaškrtnutím
celé kandidátní listiny. Součet počtů hlasů pro jednotlivé kandidáty
volební strany tvoří počet hlasů pro kandidátní listinu.

2. Uzavírací klauzule. 
Vyřadí se kandidátní listiny, které dostaly méně než 5 % hlasů.

K takovým kandidátním listinám a hlasům pro ně odevzdaným se
dále nepřihlíží.

3. D’Hondtova metoda. 
Celkový počet platných hlasů, který připadá na postupující kandi-

dátní listinu, se postupně dělí čísly 1, 2, 3 a tak dále až po počet kan-
didátů na kandidátní listině. Takto vypočtené podíly se nazývají
volební čísla, přičemž tyto se seřadí podle velikosti od největšího
k nejmenšímu a počet mandátů v zastupitelstvu obce potom připadá
na adekvátní počet nejvyšších volebních čísel ve prospěch jednotli-
vých kandidátek.

4. Přidělení mandátů kandidátům jedné strany. Mandáty při-
padající na jednu kandidátní listinu se přidělí jejím kandidátům pod-
le pořadí na kandidátce. Významné jsou potom hlasy přímo udělené
kandidátům pomocí křížků, které mohou s pořadím na kandidátce
zamíchat. Pokud totiž některý kandidát pomocí křížků získá alespoň
o 10 % hlasů více, než je průměrný počet hlasů získaných kandidáty
téže kandidátní listiny, přesouvá se před ostatní na čelo kandidátky.
Pokud jich bude více, přesouvají se do čela kandidátky všichni
v pořadí podle počtu získaných hlasů.

Přeji všem šťastnou volbu v komunálních volbách 2014 a věřím, že
tento článek přispěje k tomu, že bude odevzdáno co nejvíce platných
hlasovacích lístků.

Závěrem ještě upozorňuji, že vzorové hlasovací lístky jsou vypl-
něny zcela náhodně a mají za cíl pouze ukázat možné způsoby hla-
sování v nadcházejících komunálních volbách v obci Kamenice.
Každý volič by měl hlasovat zcela nezávisle podle svého nejlepšího
svědomí a přesvědčení. Veronika Vozábová

Pozn. red.: Autorka textu na této dvoustraně je soukromou osobou
a příspěvek byl napsán z její vlastní iniciativy. Nejedná se tedy o člá-
nek, k jehož vytvoření byla vyzvána vydavatelem Zpravodaje z Kame-
nice, jímž je Obec Kamenice, ani redakční radou.
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Inspirovat se můžete v našich galeriích historických pohledů z Kamenice nebo okolních osad a obcí (hledejte pří-
mo v galeriích obrázků na profilu facebook.com/Kamenice). Vkládat ale můžete i fotografie, které zachycují promě-
ny z doby nedávno minulé (80. a 90. léta), kdy Kamenice a její osady procházely velkými změnami.
Naším cílem je zachytit proměny Kamenice a jejich osad v průběhu běhu času.
Fotografie, které získají největší ohlas = nejvíce „palců“, budeme postupně otiskovat ve Zpravodaji z Kamenice
(samozřejmě s uvedením jejich autora). Fotografie, které budou mít průběžně nejvíce hlasů, vytiskneme a budou
vystaveny na samostatném panelu v rámci listopadové výstavy Amatérská fotografie! Vyhodnocení pro účely výsta-
vy proběhne 30. 10. 2014 ve 12 hod. Přímý odkaz na soutěž je http://tab.fo/foto-soutez nebo pod QR kódem:
Těšíme se na Vaše fotografie za organizátora Pavel Mejšner

FOTOSOUTEŽ - NÁVRAT DO HISTORIE
Na stránkách www.facebo-
ok.com/kamecnice právě
probíhá fotosoutěž historic-
kých fotografií. Hledáme
neznámé fotografie Kamenice
a jejích osad z daleké i nedáv-
né historie. Účastnit se může
každý, stačí pouze nahrát svou
fotku a vyjádřit souhlas s pra-
vidly. K prohlížení fotografií
není nutná žádná registrace.
Svoji přízeň nejzajímavější
fotografii můžete vyjádřit udě-
lením „palce“ neboli „like“. 

4. ročník výstavy

Amatérská fotografie
tentokrát pod záštitou 

profesionální fotografkyZuzany Mináčové

Vernisáž výstavy se koná 
15. listopadu 2014

Zájemci o vystavení svých fotografií,
se mohou ještě přihlásit v KC Kamenice 

či na e-mail kckamenice@volny.cz
KoSaK

Irena Budweiserová - zpěv
Miroslav Linka - akustická kytara

Jaroslav Šindler - elektrická kytara
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NEZNÁMÉ SVĚTY LÁKAJÍ
Za hrdinku románu LEVHARTICE si

spisovatelka Iva PEKÁRKOVÁ, známá
svými exotickými náměty, tentokrát vybra-
la průměrnou Češku něco přes čtyřicet,
které se právě za dramatických okolností
rozpadlo průměrné manželství. Milla však
situaci řeší poněkud nezvykle: odjede do
Anglie, kde se léčí z pocitu vlastní zbyteč-
nosti v náručích mužů všemožných ras
a národností. Proti všemu očekávání si ji
jeden z milenců přivede do rodiny jako
„mladší manželku“. Její nová rodina je
z Afriky, ale jen tatínek se tam narodil. Millino nadšení pro neznámou
kulturu nakazí i děti – malé černé Angličánky, kteří o Africe nevědí
vůbec nic. Když i tuhle rodinu potká neštěstí, řeší je Milla zároveň
s dětmi a spolumanželkou – tentokrát po africku. Kniha se způsobem
v české literatuře unikátním dotýká fenoménu tak častého v dnešní
moderní společnosti: čím dál tím víc lidí se nechá okouzlit cizími
kulturami, zatímco pohrdá svou vlastní – ať už z dobrých, anebo špat-
ných důvodů. Svěže psaný román, i když pojednává o věcech ne vždy
veselých, je plný humoru a životní síly a svým nadhledem povzbudí
a potěší mnohého čtenáře.

Novinky z knihovny
DOBRODRUŽSTVÍ OD ZAČÁTKU DO KONCE
Kniha NA ORLÍCH KŘÍDLECH spisovatelky Ilony FIŠEROVÉ

zvítězila v literární soutěži nakladatelství
Albatros o nejlepší původní dobrodružný
příběh pro děti v roce 2013.  Tomáš a jeho
kamarádi zbožňují landkiting, jízdu na prkně
za tažným drakem. S kamarády si říkají
Bratrstvo orlích křídel, snad jako by tušili, že
je jejich záliba přivede na stopu pašeráků
vzácného ptactva. Začíná dobrodružný pří-
běh plný záhad a napětí, ale taky otázek. Kdo
je tajemný Marian Ľahký, který se objevil
tak zničehonic a zajímá se o dravce?
A najdou k sobě Tomáš s tátou cestu, když
už s nimi není máma? A co ta Veronika, není
vlastně docela fajn? Kniha je určena pro čtenáře od 9 let.

Bohumila Roubíčková  
knihovnice z Kamenice 

PŮJČOVNÍ DOBA:
Pondělí 8 – 12 13 – 16 hod.
Úterý 12 – 16 hod.
Čtvrtek 8 – 12 13 – 18 hod 
Tel.: 323 671 048, e-mail: knihovna.kamenice@tiscali.cz
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Zveme Vás do Kulturního domu Kamenice
13. listopadu 2014 od 19:30hodin.

Divadelní hra Dana Gordona vznikla podle stejnojmenného filmu,
který v roce 1984 získal hned pět prestižních filmových Oscarů,
včetně Oscara za nejlepší film.
Hra stejně jako film zdařile osciluje na hranici komedie a melod-
ramatu, předvádí téměř 30 let vztahu dvou žen, matky a dcery.
Aurora je velmi autoritativní žena, poněkud výstřední vdova, kte-
rá žije jen pro svou dceru Emmu, které se snaží organizovat
a kontrolovat život. V průběhu hry sledujeme Emminu snahu
vymanit se z matčina područí, která vyvrcholí manželstvím
s floutkem Flapem, se kterým má tři děti – a ani jedno nepojme-
nuje tak, jak by si matka přála. Pak ale Emma onemocní rakovi-
nou a vztah obou žen se mění, u Emminy smrtelné postele si věč-
ně nespokojená Aurora konečně uvědomí, jak dceru miluje.
Osvěžující komediální akcent vnáší do hry krom neustálého špič-
kování se matky s dcerou i postava bývalého astronauta, opilce
a sukničkáře Garretta, který se vytrvale pokouší získat nedostup-
nou Auroru. Ve filmu tuto postavu neodolatelně ztvárnil Jack
Nicholson, matku s dcerou hrály Shirley MacLainová a Debra
Wingerová.
Přijďte a porovnejte filmové a divadelní zpracování. 

DAN GORDON
CENA 

ZA NĚŽNOST
Divadelní hra podle stejnojmenného filmu
Účinkují: Jana Janěková, Alexej Pyško, Jitka Čvančarová, Jan Kačer, Daniela Choděrová,
Marcela Holubcová
Autor: Dan Gordon
Režie: Viktorie Čermáková
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seznamte se …

Jana Boučková:

Dítě si lépe
zapamatuje
to, co ho
baví

Mateřská škola v Kamenici
má ve svém logu usmívají-
cí se parník. Není to náho-

dou. Svým architektonic-
kým ztvárněním školka při-

pomíná loď a herní prvky
na zahradě jsou v rovněž
v „námořnickém“ duchu.
Kapitánem, pardon, paní

ředitelkou je už jedenáctý
rok Mgr. Jana Boučková,

od chvíle, kdy školka
slavnostně zvedla
kotvy a přijala na
palubu první ná-
mořníčky. Letos

jich je celkem 98 –
z toho 3 děti při-
jaté na tzv. dopl-

něnou docházku.

Jaké to je, být kapitánem na lodi plné rarášků? 
S plavbou je to jako na opravdovém moři – někdy je hladina klid-

ná jako zrcadlo, jindy se prožene menší či větší bouře. Tou bouří ale
spíše myslím třeba větší shon na začátku školního roku, kdy si děti
zvykají na nové prostředí a lidi okolo sebe, či před různými svátky
nebo akcemi. S velkým potěšením musím konstatovat, že za celou
dobu mého působení se neodehrály nějaké závažnější konflikty mezi
námi a rodiči. Vždy se snažíme rozumně vysvětlit naše postupy
a popřípadě najít kompromis. A naši rarášci-námořníčci? Ti nás dobí-
její energií. Není lepší odměnou za naši práci je, když se dítko do
školky těší a když potkáváme spokojené rodiče, kteří s námi s úsmě-
vem prohodí pár slůvek. 

Čím se „Vaše“ mateřinka může pochlubit? Z čeho máte
radost?

Určitě se můžeme pochlubit vybaveností školky po všech strán-
kách, které potřebujeme k naší výchovně-vzdělávací činnosti. Když
jsme začínali, měli jsme pár kousků nového nábytku a hraček z býva-
lé školky. Každý rok jsem se snažila z ušetřených prostředků oboha-
tit naše vybavení. Nejdříve o kvalitní dětský nábytek, hračky, širokou
škálu výtvarného materiálu a moderních didaktických pomůcek. Ve
třech třídách jsme v loňském roce zrušili původní lehátka a díky
novým úložným boxům vznikl další prostor pro hru dětí. Ve 4. třídě
mají děti k dispozici krásné dřevěné herní patro. Od letošního ledna
máme ve dvou třídách nainstalované interaktivní tabule včetně PC
a tiskáren pro práci učitelek, k jejichž zapojení bylo třeba rozvedení
internetové sítě po budově. V neposlední řadě je obrovskou výhodou
i naše školní zahrada. Letos proběhla rozsáhlejší oprava herních prv-
ků, čeká nás dokončení nátěrů, máme připravené na jaro nové sítě na
pískoviště, záhony každým rokem osazujeme květinami.  Rozhodně
je přínosem i milý, empatický a vstřícný přístup všech mých kolegyň
a jejich zájem stále čerpat nové inspirace třeba na různých seminá-
řích, kterých se zúčastňují. 
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Podle čeho se rozhodujete, jakých akcí se
Vaše školka zúčastní, jaké kroužky otevře?
Je to na základě přání rodičů, na základě
reakcí dětí z týchž akcí z minulých let, nebo
úplně jinak? 

Co se týká různých akcí a výletů, snahou ve
výběru je variabilita a zajímavost pro děti.
Věnujeme se hodně ekologii, ochraně životního
prostředí a tím směrem zaměřujeme i naše
poznávací akce. Spoustu z nich pořádáme
v MŠ, jako například setkání se živými zvířaty.
Jednou nebo dvakrát ročně podnikáme celoden-
ní výlety - z posledních mohu uvést hřebčín
Favory, Čapí hnízdo, Ekologické centrum Hra-
chov, ZOO Praha, plavba parníkem po Vltavě
s procházkou po Kampě, Funpark Žirafa. Vel-
kému zájmu se těší Hravé lyžování na Chotou-
ni, kde se děti pod vedením zkušených instruk-
torů naučí během týdenního kurzu zvládnout
základy a všichni i jízdu na vleku. Díky diva-
delním představením v KC Kamenice nám
odpadají náklady za dopravu a některé ověřené
a kvalitní produkce si zveme přímo do školky.
Zajímavou novinkou bylo mobilní planetárium. Každoročně pořádá-
me Loučení s podzimem, Hrnčířský den, Květinový den, Čaroděj-
nický den, Dětský den, v září pak Loučení s létem v podobě indián-
ských či rytířských slavností, vánoční besídky pro rodiče a závěr
školního roku je ve znamení Zahradní slavnosti. V neposlední řadě
musím vyzdvihnout spolupráci s dobrovolnými hasiči z Těptína, kte-
ří si každoročně připraví úžasné ukázky ze své práce se soutěžemi
pro naše prcky.

Zájmové mimoškolní kroužky otevíráme každoročně. Jedná se
o keramiku, hru na flétnu, Figurkovou školičku (která podporuje roz-
voj logického myšlení), Baby taneční školičku, Chytrolínek zaměře-
ný na logopedická cvičení s dětmi a do loňského roku jsme měli také
kroužek angličtiny. Momentálně je stanovisko České školní inspekce
takové, že by kroužky měly probíhat po uzavírací době školky nebo
mimo budovu – např. v zájmovém centru. To mimo jiné znamená
kroužky pro malé děti až od 17 hodin. Upřímně dle mého toto nere-
spektuje biorytmus dítěte předškolního věku – a kdy pak zbývá čas
být s rodinou? Nehledě na skutečnost, že rodiče rádi využijí možnost
kroužků v průběhu své pracovní doby. Osobně vidím výhody i z bez-
pečnostního hlediska, kdy nedochází ke zbytečným přesunům. Zatím-
co před lety patřila k dobrému image školy nabídka kroužků, nyní je
trend našich nadřízených obrácený. Já zastávám názor, že pro mne je
důležitý spokojený rodič a dítě a pokud je poptávka, měla by být
nabídka.
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Máte pocit, že jsou děti jiné, než tomu bylo třeba dřív, že je
potřeba jiný přístup? 

Každé dítko je originál a učitel musí mít v zásobě nepřebernou šká-
lu přístupů a „fint“. Pokud jsou děti zdravě živé, je vše v nejlepším
pořádku. Vyvstanou-li nějaké problémy, měl by se přístup sjednotit
zejména s rodiči a obě strany by měly být v zájmu dítěte zajedno.

Zajímáte se i o „alternativní“ přístup k dětem (Montessori
pedagogika, waldorfská pedagogika apod.)? Jaký máte na tyto
způsoby výuky názor? Zapojujete některé prvky do běžného dne
ve školce?

Samozřejmě jsem se s nimi seznámila v průběhu studia, na semi-
nářích a návštěvách v zařízeních aplikujících alternativní způsoby
výuky. Víte, nejlepší je řídit se zdravým rozumem, z každého si
vybrat, co vyhovuje a co lze použít při práci v konkrétní skupině dětí.
Nemám ráda jít jen jedním směrem a někam se zařazovat. A to je
snad ta největší alternativa – možnost výběru. Stěžejním prvkem je
pro mne jednoznačně prožitkové učení. Co je chtěné a zábavné, to se
lépe zapamatuje. Učitel ale musí být empatický, kreativní a velmi fle-
xibilní. Např. si připravíte činnost, ale v jejím průběhu se zájem dětí
stočí jiným směrem – tudy by měl jít i pedagog a snažit se zájem ješ-
tě více rozvinout a obohatit.  Někdy je to zase naopak, kdy je třeba
zatraktivnit i činnosti, které samy o sobě nejsou pro děti tak zajíma-

vými. Děti by měly učení brát jako hru. Zpětnou vazbou je
pak pro nás připravenost našich dětí na vstup do ZŠ.

Je něco, co byste ráda, aby se změnilo v organizaci
státních školek? Něco, co Vám zbytečně přidělává práci
nebo Vás omezuje ve Vašich záměrech?

Nejraději bych byla, kdyby se ustálila legislativa a nedo-
cházelo k neustálým změnám. Určitě nemusím zdůrazňovat,
jaký je nárůst administrace. Na rozdíl třeba od základních
škol, kde jsou hospodářky, ekonomové atd., je ředitel školky
kumulovanou funkcí několika profesí. Po této stránce mne
těší, že jsme velmi kladně hodnoceni od různých kontrolních
orgánů.

Máte nějaké nové nápady, plány do budoucna?
Bez plánů by to nešlo, ale vše je o financích. Pokud se

podaří zase našetřit, chtěla bych doplnit školní zahradu o tzv.
hnízdo na houpání, což je velmi oblíbená atrakce dětských
hřišť. Dalším plánem je vybudování mravenčího tunelu
a instalace interaktivní tabule do poslední třídy. O všech
našich plánech a akcích se rodiče, ale i ostatní zájemci,
mohou dozvědět na našich nových webových stránkách
www.mskamenice.cz. Lucie Moučková
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6.AB na zážitkovém kurzu
V termínu 15. - 17. září se 6. třídy rozjely do Ski areálu Monínec,

aby společně absolvovaly třídenní adaptační – zážitkový kurz. Tuto
akci naše škola pořádá každoročně a každý rok se na ní podílí také
lektoři z Projektu Odyssea. Cílem této akce je více poznat své spolu-
žáky, navázat nová přátelství, poznat svého třídního učitele a stmelit
kolektiv nově vzniklé třídy.

Každá třída strávila tři slunečné dny společně se svým třídním uči-
telem a dvěma lektory. Bavili jsme se celý den různými aktivitami,
jako byly např. vizitky, pantomima, indiánská vesnice a lov slepic.
Každý večer nás čekala výzva, ať už v podobě lana, které jsme muse-
li přejít poslepu, nebo cesta se zavázanýma očima na nedalekou sjez-
dovku. Některé aktivity byly velmi náročné a my jsme se v nich váž-
ně překonali!

Náš kurz končil dopoledním vytvářením třídních vlajek. Opravdu
se nám povedly! Těšíme se na podobné zážitky.

Kolektiv žáků 6.AB a Pavla Ježová

ZÁKLADNÍ ŠKOLA
Věda není nuda!
10. září 2014 jsme se

vypravili na VĚDECKÝ
JARMARK, který orga-
nizovala obecně prospěš-
ná společnost VĚDA
NÁS BAVÍ ve spolupráci
s VŠCHT Praha, ČVUT
v Praze, Ústavem orga-
nické chemie a bioche-
mie AV ČR, Národním technickým muzeem, Škodou Auto Mladá
Boleslav, ČEZ a četnými dalšími institucemi, které si pro návštěvníky
připravily mnohé zajímavosti. Patronem se stal prof. RNDr. Václav
Pačes, DrSc., který celou akci zahájil a přirovnal vědu k nádhernému
dobrodružství. ČVUT představilo svou SegWay i 3D tiskárnu, krimi-
nalisté objasnili místo činu, ukázali nám daktyloskopii i to, jak dlou-
hodobé užívání drog změní vzhled člověka k nepoznání, Česká země-
dělská univerzita předvedla bezpilotní vrtulník, Česká televize přeno-
sový vůz s kamerami, NESTLÉ postup výroby oblíbených bonbonů.
Na stanovišti VĚDA NÁS BAVÍ se dala postavit vlastní činná sopka.
Líbily se nám i pokusy s tekutým dusíkem, suchým ledem nebo s nit-
rocelulózou, která vypadá jako papír, ale jakmile ji zapálíte, najednou
vzplane a nic po ní nezbude. Mnohé z nás zaujala zdravá výživa. Tam
jsme se dozvěděli, jaká je správná dávka vitaminu C na jeden den, jak
vypadá potravinová pyramida či výroba různých druhů potravin. Něk-
teré pokusy jsme si mohli sami vyzkoušet, nebo si ověřit své doved-
nosti a znalosti v mnoha soutěžních kvízech. Vše se nám líbilo. Byl to
úžasný zážitek a těšíme se na příští třetí ročník! Žáci osmých tříd

Jak skauti o domeček přišli
aneb proč nová klubovna

Skautský oddíl v Kamenici má za sebou poměrně dlouhou historii.
Od svého vzniku v roce 1990 prošly oddílovou činností desítky dětí
z obce Kamenice. Bohužel během této doby oddíl vystřídal různá
místa, ale nikdy se mu nepodařilo získat žádný prostor do trvalého
užívání. Oddíl se scházel v kabinách u hřiště, ve škole, v Opičárně,
ve školce … při bourání staré školky skauti ztratili i své poslední úto-
čiště. Od té doby se oddíl schází v různých provizorních prostorách
(domek u tenisových kurtů, zasedací místnost obecního úřadu,
zahradní domek na hřišti, po bytech členů Skautu…), ale již se mu
nepodařilo sehnat vhodný prostor na delší dobu.

Situace se již stala neúnosnou pro pravidelnou činnost, a proto se
od roku 2011 snažíme společně s obcí Kamenice najít trvalé řešení.
Tím by se měla stát nová klubovna postavená v cípu pozemku u fot-
balového hřiště.

V roce 2012 skautské středisko vypsalo soutěž na výstavbu nové
klubovny. Na jaře 2013 středisková rada vybrala konečné řešení ze tří
rozpracovaných studií. A v roce 2014 jsme získali na klubovnu sta-
vební povolení. K realizaci našeho snu nám tedy chybí již jen dosta-
tek financí. Pro výstavbu nejnutnější první a druhé etapy potřebuje-
me shromáždit cca 1,3 mil Kč, celková cena nové klubovny je odha-
dována na 1,5 mil. Kč. Z vlastních zdrojů dokážeme na stavbu dát
(včetně půjčky) přibližně 200-300 tis. Kč. Zbylé peníze musíme zís-
kat formou darů, případně dotací.

Jak nám můžete pomoci?

� Jednorázovým darem nebo pravidelným příspěvkem na transpa-
rentní účet Skautská klubovna, číslo účtu 2400569975/2010

� Vstupem do klubu přátel skautingu

Více informací na: stredisko-kamenice.skauting.cz/klubovna

Komunitní centrum
při ZŠ Kamenice otevírá kroužek
Cvičíme s dětmi
Jedná se o cvičení a hraní v tělocvičně pro malé děti ve věku 
2 - 4 let a jejich doprovod.
Tento kroužek bude každé pondělí od 10:00 do 10:45 v malé
tělocvičně ZŠ Kamenice. 
První cvičení bude v pondělí 20. října.
Cena kroužku: 540 Kč na pololetí (15 lekcí)
Lektorka: Lucia Vaňková - Kalašová
Přihlašování: tel: 739 074 052, 
e-mail:krouzky-zskamenice@email.cz
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Přípravy výstavby budovy pro soukromou školku a 1. stupeň
základní školy v Těptíně jsou už v plném proudu. Brzy začne demo-
lice zchátralé stodoly na pozemku přímo u zastávky autobusu. Násle-
dovat bude rekonstrukce zbylé budovy na moderní zázemí pro škol-
ku a přístavba zcela nového objektu pro základní školu. Z tří archi-
tektonických návrhů vnitřního uspořádání byl jednohlasně vybrán
vítězný návrh, který stoprocentně plní představy o orientaci tříd do
zahrady, vytvoření komunikačního centra pro děti, rodiče a pedago-
gy, dostatek denního světla v celém objektu, velkou, 120 metrovou
hernu pro školku, šikovně propojené školní třídy, veřejnosti přístup-
nou jídelnu a v neposlední řadě kompletní hygienické zázemí pro
stávající lesní klub pro děti od 3 let, kte-
rý je nám inspirací pro tvorbu vzděláva-
cích programů. 

S potěšením jsme přijali slib od paní
ředitelky kamenické školy Mgr. Pavlíny
Tolarové na pronájem tělocvičny pro
potřeby naší školy a odebírání obědů pro
žáky. Paní ředitelce děkujeme a přejeme
jí, jejím pedagogům a především žákům
školy úspěšný školní rok!

Začínáme s výběrovým řízením na
pozice pedagogů a dalšího personálu pro
školní rok 2015/2016. První životopisy
už leží na stole. Máte-li zájem o pra-
covní pozici, zašlete životopis s krát-
kým motivačním dopisem na plami-
nek@plaminek.info nebo se s námi
spojte přes FB - Spolek Plamínek Těp-
tín. Hlavního pedagoga lesního klubu
přijmeme okamžitě! 

Vzhledem k otevření plánovanému na
1. 9. 2015 proběhne v lednu 2015 zápis
budoucích prvňáčků. Od 20. října najde-
te na našich webových stránkách
http://www.plaminek.info formulář
přihlášky k zápisu do školky a do 1. tří-
dy a žádosti o zařazení ke vzdělávání

(přestup ze stávající školy) pro školáky, kteří budou v září 2015
nastupovat do 2.- 5. třídy. Na základě této zatím nezávazné přihlášky
pozveme všechny rodiče na informační schůzku, kde podrobně před-
stavíme projekt a odpovíme na případné dotazy. 

Čtěte Zpravodaj! V každém dalším čísle vám postupně představí-
me koncepci budovy, vzdělávací program školky a školy, vybrané
pedagogy, uveřejníme informace o zápisu, školném, dni otevřených
dveří a dalších novinkách. Také odpovíme na vaše případné dotazy,
které nám můžete průběžně pokládat přes mail, facebook nebo přímo
osobně. 

Mgr. Zuzana Hryzbilová, odborný garant projektu

Základní a mateřská škola v Těptíně

Akreditovaný vzdělávací program Učíme řemesla rozvíjí naše
dovednosti v tradičních řemeslech, zvláště v práci s textilem. Kromě
praktických dovedností tu načerpáme i teoretické znalosti o všech
environmentálních souvislostech práce s tímto materiálem. Získané
dovednosti a poznatky pak přenášíme do práce s našimi malými
předškoláky. Děti se letos mohou těšit na práci s vlnou, lnem, bavl-
nou a hedvábím s využitím nejrůznějších technik. Smyslem vzdělá-
vacího programu Průvodce dětí světem je posílit naše kompeten-
ce v roli průvodců dětí světem, zejména přírodou. Program je zamě-
řen na prohloubení konceptu udržitelného rozvoje v pedagogické
praxi. Kdo chce dětem předávat myšlenky aktivního udržitelného
života, kde jde blahobyt člověka ruku v ruce s respektem k bohatství
a rozmanitosti přírody, měl by začít u sebe. My na této cestěí bude-
me podpořeni předními českými i zahraničními odborníky. Účastní-
me se také cyklu Přírodovědných expedic. Ty rozvíjejí naši příro-
dovědnou gramotnost. Při pobytu s dětmi ve volné přírodě tak bude-
me schopni pohotověji zodpovědět dotazy dětí ohledně rostlin a živo-
čichů v našem okolí.

Ve školce je pro tento školní rok zapsáno 22 dětí. Rozšířili jsme
provoz pro novou skupinu mladších dětí. Navazujeme zvláštními
projektovými dny pro početnou skupinu našich předškoláků. Pokra-
čujeme s organizováním pravidelných lektorovaných setkání pro
nejmladší děti do tří let, které se chystají do školky teprve nastou-
pit. 

Více na www.devetsil.eu

LESNÍ MATEŘSKÁ ŠKOLA DEVĚTSIL: 
UČITELÉ SE UČÍ

Započatý školní rok v lesní mateřské školce Devětsil přináší
řadu novinek. Dále rozvíjíme a prohlubujeme naši snahu o
zajištění kvalitního předškolního vzdělávání. Všichni naši
pedagogové se účastní kvalitních vzdělávacích programů.



Letošní školní rok 2014/15 jsme v naší mateřské škole zahájili
s velmi šikovnými dětmi. Máme pro ně připraveno několik zajíma-
vých akcí jak ve školce, tak i mimo ni.

Začali jsme hned v září, 16.9. Na děti čekalo cirkusové představe-
ní v MŠ - Bavíme se s Cecilkou, kdy nás navštívila živá zvířata
a kouzelník. O dva dny později následovalo představení Kabaret,
které díky pěknému počasí proběhlo venku na školní zahradě. 

Další týden jsme s dětmi prožili Indiánské léto, které bylo záro-
veň rozloučením s létem kalendářním. Pro děti byly připraveny sou-
těže s indiánskou tématikou, včetně jízdy na koni. Akce podobného
typu proběhla ve školce již několikrát, dětem se moc líbí, hlavně kon-
takt se živým koněm a závěrečná odměna na památku pro každého.
Zvířátková setkání pokračovala 26.9. hudebním pořadem Na farmě
Lídy Heligerové, členky skupiny Schovanky.

Měsíc září jsme ukončili návštěvou dobrovolných hasičů z Těptí-
na, kteří nám ukázali vybavení hasičských aut, dýchací přístroje
a vybavení, které potřebují při práci. Děti také plnily úkoly s hasič-
skou tématikou.

V následujících měsících budeme mít pro děti programy, povětši-
nou zaměřené na přírodu: Zázračný pramínek, Tajemství z jezír-
ka, Brouk Pytlík a další. Na některá další představení půjdeme do
kulturního domu v Kamenici, kde si s dětmi zdokonalujeme spole-
čenské chování při kulturních akcích.

Máme se tedy na co těšit a doufáme, že se všechny pořady vydaří
a budeme na zážitky dlouho vzpomínat. Drahomíra Švarcová

CO CHYSTÁME 
V MATEŘSKÉ ŠKOLE V KAMENICI

TO TU JEŠTĚ NEBYLO
Při zakoupení kompletních brýlí, tj. multifokální čočky

a obroučka získáte druhý pár čoček dle vlastního výběru
zcela zdarma. 

A jako bonus si můžete z vybraných druhů vybrat 
i druhou obroučku zdarma.

Akce trvá do konce roku. Více info v oční optice.

Oční optika Kamenice
budova obecního úřadu – 1. patro
poslední dveře po levé straně

OTEVÍRACÍ DOBA :
PO  ZAVŘENO
ÚT  8.30 – 15.00
ST  8.30 – 17.00
ČT  8.30 – 15.00
PÁ  8.30 – 14.30

tel.720 333 032  

Ohlédnutí za akcí 
Veletrh sportovních a zájmových

příležitostí
Je pro nás velmi potěšující krátce se ohlédnout a vrátit se tím

k akci, která se uskutečnila dne 7. 9. 2014 v Kamenici. První „Vele-
trh sportovních a zájmových příležitostí pro malé i velké“ se setkal
s příznivým ohlasem jak prezentujících se vystavovatelů, tak i všech
účastníků bez rozdílu věku. Prožili jsme společně část nedělního dne
plného aktivit a zábavy s milou atmosférou, ke které přispěly zejmé-
na děti a jejich touha vyzkoušet si vše nové a pro ně zajímavé. Rodi-
če si pak mohli zjistit potřebné informace k jednotlivým kroužkům,
nabídce sportovních klubů a seznámit se přímo s lektory i trenéry.
Děkujeme všem, kteří se uvedené akce zúčastnili, a těšíme se na dal-
ší ročník „veletrhu“ kde, jak pevně doufáme, vám budeme moci pre-
zentovat ještě větší a rozmanitější nabídku volnočasových aktivit
v Kamenici a okolí. za tým Kulturního centra

Markéta Kopecká
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Budeme jezdit KAMXIKEM?
Patřím k řidičům, kteří jezdí každodenně za prací do Prahy autem.

Než nám odrostly děti, míval jsem auto obsazené. Nyní většinou jedu
sám, což není ekologické. Někdy musím jet autem z pracovních důvo-
dů, ale většinou se mi nechce do autobusu kvůli době dojezdu a čas-
to jen kvůli pohodlnosti. Navíc mě řídit baví. A takových je nás
v Kamenici (i jinde) bohužel mnoho. Spoluobčanů, kteří jezdí do Pra-
hy pravidelně autobusem, také není málo. A zejména v ranní špičce
jsou autobusy plně obsazené a automobily poloprázdné.

Je možno tuto situaci změnit k lepšímu? Někteří sousedé se
domlouvají na společné cestě jedním vozem, ale jsou to spíše výjim-
ky. Občas někdo jede stopem, ale většina lidí má ostych či strach sto-
pem jezdit nebo stopaře brát. Líbilo by se mi, kdyby obec podpořila
následující projekt „KAMXI“:

V bezprostřední blízkosti autobusových zastávek nechť je zřízeno
místo pro zastavení jednoho až dvou osobních aut, jejichž řidiči jsou
ochotni vzít do Prahy nějaké pasažéry. Řidič s volnými místy zajede
na stanoviště, pokud někdo chce svézt na Prahu, po dohodě nastou-
pí  - a jede se. Na koho se nedostane, počká na autobus.

Zdá se to jednoduché, bez informačních technologií, bez nutnosti
evidovat plánované cesty a rezervace. Autobusy budou o něco méně
přecpané, spolupasažéři mohou finančně přispět řidiči a ušetří jízd-
né a často i čas. Občané Kamenice se budou mezi sebou více pozná-
vat. Odpadnou obavy či ostych před neznámými lidmi. Dílčí slabinou
projektu je zpáteční cesta z Prahy, neboť každý jezdí z jiného místa
a v delším časovém rozpětí než ráno, dohoda o společném odjezdu do
Kamenice je tak obtížnější nebo nemožná. Leč cestu domů lze přečkat
i v autobuse.

Složitější je zjistit, zda má tento nápad šanci na úspěch a zda stojí
za to se do projektu pustit.

Já beru rád stopaře. A co vy ostatní? Byli byste ochotni se zapojit
do projektu „KAMXI“ jako řidiči? Jezdili byste kamxikem do Prahy
jako pasažéři? Pište na e-mail redakce@obeckamenice.cz pro i pro-
ti. Pavel Zítko (řidič kamxiku č.1)

Poděkování
Dne 27. 8. 2014 pršelo, jen se lilo. Ujel mi autobus v 6:18 z Těp-

tína, a protože další jede až v 7:29, pokusila jsem se stopovat. Potře-
bovala jsem se dostat jen do Kamenice na spoj do Prahy. Z mnoha
aut, která projela kolem mne, (většinou jen s řidičem), mi zastavil až
pan Dušan H. z Chotouně. Ráda bych mu tímto poděkovala a všem,
kteří mi nezastavili, bych ráda popřála, aby brzy potřebovali pomoc
a té se jim nedostalo!  Hana Boháčová, Těptín

Procházka lesem jako procházka smetištěm?
Vážení spoluobyvatelé Ládví a blízkého okolí!
Letošní rok se vyznačuje nejen bohatou úrodou hub, ale také vel-

kým množstvím snímků, které zachycují obzvlášť pozoruhodné „kous-
ky“ a míří do redakcí nejrůznějších novin a časopisů. Také bychom
se s vámi rádi podělili o svůj „úlovek“, ačkoliv je mykologii velmi
vzdálený. 

Procházka lesem z Ládví do Ládevsi odkrývá nebývalé množství
odpadků, které se soustřeďují obzvlášť kolem rozhledny a dále po
levé straně asfaltované cesty k obci Ládeves. Nabízí se vskutku širo-
ké spektrum, které někdy bere dech. PET láhve, plechovky od piva,
igelitové sáčky, obaly od sušenek, použité dámské hygienické potře-
by, dětské vlhčené ubrousky, skleněné lahve, rozbité hrnky, sklenky
a talíře, (a pozor!) zrezivělé nádobí, autosedačky a elektronika. Něk-
terá místa působí jako kulisa pro hororovou scénu, na jiných se bojí-
te šlápnout vedle a stále napomínáte dítě, aby dávalo pozor, kam
stoupá a jaký „objev“ bere do rukou. A to všechno v lese, v místě,
které by mělo být pro člověka chrámem odpočinku, přirozeného roz-
voje a poznání.

Nejspíš je nesmyslné hledat odpověď na
otázku, jak dlouho leží ten nebo onen druh
odpadu v našem lese a kdo je viníkem. Roz-
hodně bychom ale měli přemýšlet o tom, jak
tento stav ovlivňuje životní prostředí a nás!
Měli bychom hledat cestu, jak tuto nepříjemnou situaci vyřešit. Něko-
lik igelitových pytlů nestačí, už jsme to zkusili. Možná by ale zabrala
akce typu Čistý Ladův kraj, která bohužel do našeho lesa nedoputo-
vala, v kombinaci s nadšením obyvatel blízkého okolí. A jako násled-
ná prevence osvěta a odpadkový koš u rozhledny.

Cílem tohoto dopisu není někoho nebo něco kritizovat, ale pouká-
zat na smutnou situaci v ládevském lese. Vyzvat k řešení problému na
vyšší úrovni, společně. Pobídnout lidi k uvědomělejšímu přístupu
k přírodě a vůbec k místu, v němž žijeme. Hradilovi, Ládví

Z redakční pošty 

Báseň
Vážená redakce,
měla jsem na chatě na návštěvě svého bratra z Brna, který si zami-

loval zdejší okolí a přírodu. Ta ho inspirovala k napsání básně, kterou
vám posílám. Pokud se vám bude líbit, otiskněte ji, prosím, ve vašem
časopise. Jiřina Lachmanová, 

Chata Pod Hůrkou 1069

V. H. Beskydský
V Kamenici
Chaloupka v náruči zeleně 
listnatých stromů. 
Rád se sem vracívám, 
jak brouček světluška 
vracíval se domů. 

Sedím tu na terase
uchvácen zelení lesa,
vánkem se stromy stříbrem obalí, 
v tom tichu vidíš jen z povzdálí,
jak na louce srna se pase.

To azurové nebe, když slunce
k západu se sklání,
kamenického potoka bublání,
tvé sluncem zčervenalé líce, 
za zpěvu ptáků cestičkou dojdeš
až do výstavní Kamenice.

Středisko osad
vyrostlo z dávných věků
v osadu městského typu,
a sžité s chalupáři,
co jezdí sem hledat klid
daleko od městského hluku.

Ladův kraj a Posázaví,
kde kocour v botách chodíval,

jak Lada o tom vypovídal,
dnes už se o tom vypráví.
A na náměstí v Kamenici
zdejší i ti, co tady procházejí,
sejdou se v parku na lavičce
a nebo ve stínu při skleničce.

Prý i kocour v botách tu chodí
snad.
Ti popovickým Kozlem unaveni
tu na něj v snění čekají,
však o tom pan Lada už nevyprá-
ví.

Chaloupka v náruči zeleně, 
sedím tu na terase,
to azurové nebe,
kamenického potoka bublání,
zpěv ptáků v ranním kuropění
a v tichu na paloučku srna se
pase. 

Kde jinde můžeš mít tu krásu
jako na dlani.
Rád se sem vracívám,
jak brouček světluška 
vracíval se domů. 
Snad ještě jednou 
se sem vrátím…

Kamenici věnuje Vratislav Hanzelka
Brno-Chrlice, Prokešova 34,  20. 7. 2014

Pozn. redakce 
Obec v lokalitě rozhledny umístila koše na odpad a ty pravidel-

ně vyváží. Okolní lesy nejsou v majetku obce. Odpad, který se
v lese občas nachází (televize, sedačky apod.), nepřinášejí povětši-
nou návštěvníci rozhledny, ale ti, kteří zřejmě nemají v úmyslu pla-
tit za odpad ve sběrném dvoře nebo prostřednictvím pytlů a popel-
nic. 



Zimní stadion Velké Popovice

Odpolední bruslení 
s hudbou

ŘÍJEN 2014

so   4. 10. 14:30 -  16:30

so   18. 10. 14:15 -  16:15

so   25. 10. 14:30 -  16:30
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Na začátku srpna se čtyři kamenické gymnastky spolu s trenérkou
vydaly na báječnou cestu za cvičením do Dánska. Po prohlédnutí
Kodaně a vykoupání v moři jsme docestovaly až do našeho cíle-
sportovní akademie v Ollerupu, kde jsme se staly součástí Camp-
Ollerup 2014. Téměř 250 gymnastů a gymnastek z celé Evropy cvi-
čících TeamGym ve věku mezi 12 a 25 lety trénovalo týden pod
vedením úžasných trenérů z celé Skandinávie. Užily jsme si spoustu
zábavy, poznaly nové přátele, zatrénovaly si ve výborně vybavených
tělocvičnách, naučily se nové prvky a trenérka složila úspěšně závě-
rečné zkoušky a získala certifikát Safety Tumbling 2. Děkujeme
mnohokrát rodičům, že nám tento výlet umožnili, a těšíme se na příš-
tí ročník snad i dalšími posilami z našich řad.

K létu a prázdninám patří neodmyslitelně i sportovní soustředění.
Soustředili se tak i kamenické gymnastky a kameničtí gymnasti,
letos formou příměstského tábora v domovské tělocvičně ZŠ Kame-
nice. Postupně jsme nabírali síly po prázdninové pauze a užívali si
krásného počasí, díky kterému jsme mohli cvičit i venku. 

Velké díky patří našim externím lektorům, kteří každý den připra-
vili dětem ochutnávku sportů, které s gymnastikou úzce souvisejí.
Jsou to:  Lucie Ševčíková, mistryně republiky ve sprintu, Veronika
Balejová, reprezentantka v moderní gymnastice a Petr Štěpánek,
absolvent taneční konzervatoře. Děkujeme mnohokrát i restauraci
PanCake Factory, kde nám celý týden skvěle vařili!

V úterý 9. 9. proběhlo testování nových zájemců o gymnastiku.
Dětí se sešel opravdu hojný počet. Po výběru do našeho oddílu při-
bylo 11 holčiček a 6 kluků zařazených do přípravky, 4 dívky se poku-
sí dohnat své již déle cvičící vrstevnice a 15 dívek je zapsáno v nezá-
vodní Gymnastice hrou. Všichni za sebou mají první tréninky, poma-
lu si v tělocvičně zvykají a zjišťují, co to vlastně gymnastika je. A my
doufáme, že je cvičení bude bavit! Anna Majerová

Gymnastické léto

Oddíl orientačního běhu SK Kamenice oznamuje 
všem vášnivým příznivcům tohoto sportu,

že od listopadu budou každou neděli od 10:00 probíhat tréninky
pro všechny zájemce, bez rozdílu věku a výkonnosti. Pro děti do 10
let doporučujeme doprovod dospělého (pokud nemají větší zkuše-
nosti s OB). 

Délka tratí: začátečníci - 2,5 km na cca 30 min běhu
pokročilí  - 5 km na cca 40-50 min běhu

Starty jednotlivých tréninků:
2. 11. na hrázi Struhařovského rybníka
9. 11. ha hrázi Hamerského rybníka

16. 11. na hrázi Dlouhého rybníka v Těptíně
23. 11. na hrázi Mlýnského rybníka

Starty dalších tréninků budou upřesněny v listopadovém zpravodaji.
Abychom mohli připravit dopředu dostatečný počet map, prosím

o přihlášení na e-mail: sarka.valaskova@volny.cz do pátku před
tréninkem.

Nebojte se, přijďte a zorientujete se!
za SK OB Kamenice Šárka a Petr Valáškovi

Podzimní fotbalová utkání –
rozpis 
domácích zápasů

4. 10.      16:00    SK Kamenice A – Louňovice B
5. 10.      16:00    SK Kamenice B – Čestlice
18. 10.    10:15    SK Kamenice – Mnichovice žáci
18. 10.    15:30    SK Kamenice A – Radošovice A
19. 10.    15:30    SK Kamenice B – Všestary
1. 11.      10:15    SK Kamenice – Mukařov žáci
1. 11.      14:00    SK Kamenice A – Dobřejovice
2. 11.      14:00    SK Kamenice B – Dobřejovice B
8. 11.      14:00    SK Kamenice A – Mirošovice
15. 11.    10:15    SK Kamenice – Velké Popovice žáci
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inzerce

■ Daruji středoškolské učebnice – gymnázium, SPŠ elektrotech-
nická a SŠ zemědělská.  K vyzvednutí v Kamenici. Tel.
731 063 682

■ Koupím louku do 3000 m2 v Kamenici a okolí. Mobil:
737 851 510

■ Kdo daruje funkční lednici za odvoz? Kamenice a okolí. Tel.:
733 314 865

■ Hledáme paní na úklid RD v Těptíně na cca. 5 hodin týdně (ne
pátek). Volejte prosím po 18 hodině na tel.: 602 387 093. 

■ Hledám pronájem 3+kk nebo 3+1 v Kamenici. Byt či část domu.
Matka s dcerou, nekuřačky, bez zvířat. Zahrada s možností
pěstování květin výhodou. Mohu se postarat o celou zahradu.
Tel. 606 879 197

■ Registrovaná zdravotní sestra nabízí pomoc při péči o vaše
blízké, včetně osobní asistence. Zaručuji laskavý a trpělivý pří-
stup. verduch@seznam.cz

■ Prodám chatu v Kamenici. Cena 2.400.000 Kč. Tel.:
775 298 840

■ Překladatelka – tlumočnice nabízí výuku / doučování angličtiny
a němčiny v Těptíně nebo s dojížděním k Vám, tel.: 323 673 889,
736 688 341

■ Výuka německého jazyka, individuální kurzy ve Struhařově či
u Vás doma nebo ve firmě, děti i dospělí, Jana Mojžíšková,

ŘÁDKOVÁ INZERCE
Využijte možnosti řádkové inzerce ZDARMA. Nabídka platí

od zářijového do prosincového vydání Zpravodaje. Podmínkou
je maximální délka inzerátu 150 znaků. 

PRODEJ – HYPOTÉKY – POJIŠTĚNÍ

VÝKUPY NEMOVITOSTÍ (I ZADLUŽENÝCH)

Kamenice      602 225 299✆

nabízí prodej krmiv pro drobnochovy:
Kompletní krmné směsi (KKS) pro králíky granulované
KKS KC Kompletní krmivo pro králíky s antikokcidikem 
Cena včetně DPH za balení (25 kg) 264,- Kč
KKS K Kompletní krmivo pro králíky bez antikokcidika
Cena včetně DPH za balení (25 kg) 256,- Kč

Kompletní krmné směsi (KKS) pro drůbež.
N1 Pro nosnice do 45. týdne (sypké / granulované)
Cena včetně DPH za balení (25 kg) 285,- / 313,- Kč
N2 Pro nosnice nad 45. týden (sypké / granulované)
Cena včetně DPH za balení (25 kg) 272,- / 301,- Kč
K1/K1C (s antikokcidikem) Pro odchov kuřic do 3. týdne
(sypké)
Cena včetně DPH za balení (25 kg) 274,- / 281,- Kč
K2/K2C(s antikokcidikem) Pro odchov kuřic do 5. týdne
(sypké)
Cena včetně DPH za balení (25 kg) 272,- / 278,- Kč
K3 Pro odchov kuřic do 10. - 16. týdne (sypké / granulované)
Cena včetně DPH za balení (25 kg) 207,- / 235,- Kč
K3C (s antikokcidikem) Pro odchov kuřic do 10. - 16. týdne
(sypké/granulované)
Cena včetně DPH za balení (25 kg) 258,- / 286,- Kč
Br1 Pro výkrm brojlerů do 2. týdne (sypké)
Cena včetně DPH za balení (25 kg) 305,- Kč
Br2 Pro výkrm brojlerů do 5. týdne (sypké / granulované)
Cena včetně DPH za balení (25 kg) 298,- / 326,- Kč
Br3 Pro výkrm brojlerů ukončení (sypké / granulované)
Cena včetně DPH za balení (25 kg) 288,- / 316,- Kč

Prodej na objednávku v areálu firmy 

BIOPHARM, VÚBVL, a.s. Pondělí – pátek 7:00 – 14:30
Kontakt a informace o dalším sortimentu pí. Krejčíková
tel./fax 261 395 253, mobil 737 284 382

Exkluzivně nabízím ke koupi téměř novou luxusní
rodinnou vilu ve Štiříně.

Realitní makléř Ing. Jaroslav Novák 
RE/MAX For Home, jaroslav.novak@re-max.cz, 
tel.: 731 497 579, www.re-max.cz/forhome 

Užitná plocha do-
mu je 500 m2, krytý bazén,
garáž pro několik aut, krásná
pěstěná zahrada, altán.

Nutno vidět, výborný stav.
Cena: 11 900 000 Kč

JARMILA VÁCLAVOVÁ
Želivec 245

tel.: 606 377 788
ZPROSTŘEDKOVÁNÍ PRODEJE
A PRONÁJMU NEMOVITOSTÍ
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SLUŽBY s.r.o.
SBĚRNÝ DVŮR

Poskytujeme:
�� Kontejnery na odvoz a uložení sutí a zemin (2 m3 do 3 tun),

domovních a živnostenských odpadů (3 m3 do 1 tuny, 6 m3

a 10 m3 do 1,5 tuny).
�� Zemní práce – traktorbagr, minibagr, kolový nakladač, 

manipulátor s teleskopickým ramenem
�� Doprava – Iveco, Tatra, Scania návěs s vanou
�� Speciální technika – Avia plošina 15 m, mulčovač, štěpkovač
�� Prodej tříděné zahradní zeminy, písků, drtí a recyklátů
�� Výkup železa, barevných kovů, olověných akumulátorů
�� Zpětný odběr elektrozařízení (pouze v kompletním stavu)
�� Likvidace nebezpečných odpadů - eternit, lepenka, barvy, pneu

(za poplatek)
�� Přijímáme i vlastní dopravou dovezené odpady

Prodej propan butanu: 10 kg za 380 Kč a 2 kg za 90 Kč
Otevírací doba: Duben-říjen

Po-pá 7.00 - 12.00  a 13.00 - 17.00
So 7.00 - 13.00
Listopad
po-pá 7.00 - 12.00 a 13.00 - 16.00
so 7.00 - 13.00
Prosinec-březen
Po-pá 8.00 - 12.00 a 13.00 - 16.00
So 8.00 - 12.00

Kde nás najdete:
Sběrný dvůr
Kamenice 1067
251 68

kontaktujte nás na tel.: 603 209 114     www.obr-odpady.cz

Nabízíme k přímému pronájmu 
nově rekonstruované 

4 bytové jednotky o velikosti 1+kk 
výměra 21,85 až 25,17 m2

Lokalita - Kamenice, část Nová Hospoda čp. 400 
K nastěhování - říjen 2014 
Měsíční nájemné - Kč 7.000,- + služby 

Kontakt: Ondřej Kouřim – tel. č.: 724 724 443 

Nabízíme k přímému pronájmu 
rekonstruované nebytové prostory

v objektu Obchodního centra v Kamenici,
Ringhofferova čp.550 

Velikost nebytových prostor - od 20 m2

Výše nájemného - od Kč 200,-/m2

dle umístění prostoru v objektu 

Kontakt: Ondřej Kouřim – tel .č.: 724 724 443 

ZÁMEČNICTVÍ ŽELIVEC
OTEVÍRÁNÍ A MONTÁŽE ZÁMKŮ

OTEVÍRÁNÍ AUT A OPRAVA ZÁMKŮ
ZABEZPEČENÍ VAŠEHO MAJETKU
OPRAVY VRAT, PLOTŮ A DALŠÍ...

TEL.: 732 924 921
e-mail: zamecnictviz@gmail.com

www.zamecnictvizelivec.estranky.cz
21
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Připravujeme:
VEČERNÍ POŘADY
13.října 2014 od 19:30 hodin
koncert FRANTIŠEK NEDVĚD
s kapelou TIEBREAK
Vstupné 300,-/250,-Kč

13.listopadu 2014 od 19:30 hodin
CENA ZA NĚŽNOST

Účinkují: Jana Janěková, Alexej Pyško, Jitka Čvančarová,
Jan Kačer, Daniela Choděrová, Marcela Holubcová
Divadelní hra Dana Gordona vznikla podle stejnojmenného fil-
mu, který v roce 1984 získal hned pět prestižních filmových
Oscarů, včetně Oscara za nejlepší film.
Vstupné 400,-/350,-/300,-Kč 

DĚTSKÉ POŘADY
13.října 2014 od 8:30 a 10:15 hodin
BROUK PYTLÍK
Pohádka pro děti od 3 do 10 let
Hraje Docela velké divadlo Litvínov 
Vstupné 50,- Kč

4.listopadu 2014 od 9.00 hodin
ZÁZRAČNÝ PRAMÍNEK
Pohádka pro děti od 3 do 10 let
UA GORDIA Praha
Vstupné 40,- Kč

VĚTVIČKOVA PORADNA 
PRO VEŘEJNOST
15. 10. 2014
možnost zakoupení knih
Vstup – zdarma

SUKŮV HUDEBNÍ ŠTIŘÍN
19. 10. 2014 
AFFLATUS QUINTET
(flétna, hoboj, klarinet, fagot, lesní roh)
Rejcha – Trojan – Dvořák
Vstupné 250,- Kč  začátek 17:00 hod.

HUDEBNÍ VEČERY
24. 10. 2014
PAVEL SEDLÁČEK SE SKUPINOU CADILLAC
„60 let Rock & Rollu“
Vstupné 250,- Kč   začátek 19:30 hod.

Předprodej vstupenek na recepci 
Tel.:255736111-2  a v síti TICKETSTREAM

AKCE VE VŠEDOBROVICKÉ HASIČÁRNĚ - ŘÍJEN 2014

3., 10., 17., 24. a 31.10. 2014 v 16:00 hod.
Deskové hry

17.10.2014 v 18:00 hod.
Jak se u nás žilo - beseda s pamětníky Všedobrovic a Štiřína . 
Přátelské posezení za účasti spoluautorky knihy o historii našeho kra-
je Vlasty Hartvichové. Všechny věkové kategorie vítány. Rezervace
nutná - kohlova.jana@tiscali.cz.

1.11.2014 v 9:00 hod.
Hubertská brigada – tentokrát u Štiřínských studánek.

7.11.2014 v 16:00 hod.
Úskalí zneužití vlastnoručního podpisu 
přednáška soudní znalkyně v oboru písmoznalectví Ing. Dany Šilho-
vé. Rezervace nutná - kohlova.jana@tiscali.cz.

V hasičské zbrojnici je možno hrát stolní tenis (klíče jsou u Petry
Pařízkové a Jany Kohlové). Zároveň je možné hasičskou zbrojnici
pronajmout pro různé rodinné i firemní akce.

Ringhofferovo nám. 434, 251 68 Kamenice
tel. 323672643, 731045466 e-mail: kckamenice@obeckamenice.cz,
www.obeckamenice.cz

Komunitní centrum při ZŠ Kamenice a zámek Štiřín 
Vás srdečně zvou na 

Lampiónový průvod na zámku Štiřín
v sobotu 8. listopadu 2014, od 17 hodin

Přijďte za každého počasí!
Za děti v průběhu akce zodpovídají rodiče. 

Vstupné dobrovolné.


